
Protokół Nr  10/2022 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego 

 w dniu 26 października 2022 r. 

 

 
WAK.0012.3.10.2022  

     

1. Otwarcie obrad. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w Starostwie Powiatowym w Legionowie. 

Posiedzenie otworzył Pan Piotr Choroś, Przewodniczący Komisji. 

Przewodniczący stwierdził wymagane kworum. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zlewnia w Dębem – ogólne zadania. Zagrożenia przeciwpowodziowe oraz 

melioracja wodna w Powiecie. 

4. Omówienie podejmowanych przez Zarząd Powiatu działań mających na celu 

zapewnienie bezpieczeństwa na drogach powiatowych i ciągach dla pieszych, 

w rozpoczynającym się sezonie zimowym 2022/2023. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji sprawdził obecność wyczytując nazwiska radnych według listy 

obecności i jednocześnie pytał o uwagi do porządku obrad.  

Wszyscy obecni radni opowiedzieli się „za” przyjęciem porządku obrad – 7 głosów za, 

przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący powitał również zaproszonych gości. Lista obecności radnych i gości 

stanowi odpowiednio załącznik Nr 1 i załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

3. Zlewnia w Dębem – ogólne zadania. Zagrożenia przeciwpowodziowe oraz 

melioracja wodna w Powiecie Legionowskim. 

 

Przewodniczący Komisji udzielił głosu Przedstawicielom Zarządu Zlewni w Warszawie 

i Zarządu Zlewni w Dębem. 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Jacek Drozdowski, dziękując za zaproszenie. Pan 

Drozdowski zaczął od przedstawienia struktury organizacyjnej Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego – Wody Polskie. Następnie odniósł się do struktury Zarządu 

Zlewni w Dębem i obszaru działania. Zarząd Zlewni w Dębem zakresem działania 

obejmuje 7 Nadzorów, około 1300 km cieków, zbiornik o pojemności 90 mln litrów i 14 

pompowni. W kwestii potencjalnych zagrożeń zw. z melioracją wymienił ujście rzeki Bug, 

lokalne podtopienia i awarie. Następnie poinformował o przeprowadzonych lub będących 

w trakcie realizacji inwestycjach. W zakresie infrastruktury: remont pompowni, 

konserwacja urządzeń odwadniających. W 2022 r. Zarząd przeprowadzi przetarg na 

remont części zapory w Dębe. Zadanie będzie realizowane w przyszłym roku. 

 

W tym miejscu Przewodniczący Komisji udzielił głosu Pani Agnieszce Zielińskiej, która 

powiedziała, że Zarząd Zlewni w Warszawie zakresem działania obejmuje sześć Nadzorów 

Wodnych i cieki – Wisła, Kanał Henrykowski i struga Jabłonna. Poinformowała, że proces 

inwestycyjny dot. rozbudowy prawego wału przeciwpowodziowego na rzece Wiśle został 

wstrzymany z uwagi na odwołanie od decyzji Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

Od 24 sierpnia sprawa czeka na rozpatrzenia przez Generalną Dyrekcję Ochrony 

Środowiska. Ponadto poinformowała, że Zarząd Zlewni w Warszawie dysponuje 



ekspertyzą, z której wynika, że struga Jabłonna nie stanowi w rozumieniu ustawy „Prawo 

wodne” cieku naturalnego. 

Pan Hubert Macioch – Kierownik Referatu Środowiska w Starostwie Powiatowym 

w Legionowie powiedział, że postępowanie odwoławcze powinno się zakończyć w ciągu 

miesiąca. Informacyjnie dodał, że przebudowa wału jest zadaniem współfinansowanym 

przez Powiat Legionowski, Powiat Nowodworski, Gminy - Legionowo, Wieliszew, Jabłonna 

i Nowy Dwór Mazowiecki oraz Wody Polskie. 

Do rozmowy włączył się radny Grzegorz Kubalski, który odwołał się do postępowania 

sprzed kilku lat, na bazie którego zainteresowane przebudową wału samorządy 

dysponowały gotową dokumentacją projektową. Następnie zadał pytania 

przedstawicielom Wód Polskich, czy według nich ówczesna decyzja Wód Polskich o 

odrzuceniu dokumentacji  była słuszna? Po udzielonej przez Panią Agnieszkę Zielińską 

odpowiedzi, że nie wie jakie były wówczas ustalenia, radny zadawał kolejne pytania w  

sprawie przewidywanego terminu zakończenia, wymaganych dokumentów i pozwoleń na 

wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy wału. Pani Agnieszka Zielińska 

odpowiedziała że wszystko zależy od tego, kiedy GDOŚ wyda decyzję odwoławczą. 

Uzyskanie tej decyzji warunkuje pozyskanie kolejnych dokumentów. Średni czas 

oczekiwania na pozwolenie wodnoprawne wynosi od 3 do 6 miesięcy. Projekt wykonawczy 

został przygotowany, ale wymaga uzupełnienia o informacje w oparciu o decyzję GDOŚ. 

Kontynuując radny Grzegorz Kubalski zapytał, czy podjęto próbę złożenia skargi na 

bezczynność GDOŚ. Pani Dyrektor odpowiedziała, że nie chcą generować problemów. 

Radny Zbigniew Garbaczewski powiedział, że sprawa wałów jest dla mieszkańców, 

zwłaszcza mieszkających blisko wałów, bardzo ważna. Los mieszkańców uzależniony jest 

od decyzji w sprawie kształtu wlotów do budek lęgowych. Wstrzymywanie decyzji 

mających wpływ na bezpieczeństwo jest niewłaściwe. Czy wiadomo cokolwiek, jakie 

będzie rozstrzygnięcie postępowania odwoławczego? 

Następnie wywiązała się dyskusja na temat ścieku Jabłonna wywołana pytaniem radnego 

Mirosława Kado odnośnie miejsca przebiegu ścieku. W dyskusji udział wzięli radny 

Grzegorz Kubalski, radny Zenon Kuska, radny Zbigniew Garbaczewski i Pani Agnieszka 

Zielińska. 

Radny Grzegorz Kubalski zwrócił się do Pana Huberta Maciocha z prośbą o wystąpienie do 

Zarządu Zlewni Warszawa o udostępnienie ekspertyzy w trybie dostępu do informacji 

publicznej. Dodał, że rozstrzygnięcie czy ciek ma pochodzenie naturalne czy sztuczne, 

z punktu widzenia prawa własności, jest kluczowe. 

Przewodniczący Komisji udzielił głosu radnemu Jackowi Szczepańskiemu, który wywołał 

temat bezpieczeństwa na kąpielisku w Nieporęcie.  Co roku Prezes WOPR wskazuje 

miejsce pomiędzy kąpieliskiem a barką, 30 m od plaży, jako szczególnie niebezpieczne. 

Znajduje się tam podwodne zagłębienie. Temat był poruszany na posiedzeniach Komisji 

Porządku Publicznego. Zarząd Powiatu zwracał się pisemnie do Zarządu Zlewni w Dębe, 

co można z tym zrobić. Radny zapytał Pana Jacka Drozdowskiego, czy znany mu jest ten 

temat. 

Radny Garbaczewski nadmienił, że pamięta, iż był wniosek do Zarządu Zlewni w Dębe 

w sprawie możliwości zasypania rowu. Decyzją ówczesnego Dyrektora Zarządu Zlewni 

odpowiedź wróciła negatywna. 

Pan Jacek Drozdowski powiedział, że nie zna sprawy, ale sprawdzi na jakiej podstawie 

została wydana odpowiedź odmowna. 

Przewodniczący Komisji Piotr Choroś poprosił Dyrektora Zarządu Zlewni 

o zweryfikowanie, co można w tej sprawie zrobić i udzielenie odpowiedzi. 

Radny Mirosław Kado zapytał, czy dzierżawca miejsca takiego jak dzika plaża, dzierżawi 

tylko brzeg, czy kawałek zalewu przylegającego? Czy dzierżawca odpowiada za 

bezpieczeństwo poza terenem strzeżonym kąpieliska? 

Pan Jacek Drozdowski i Pani Agnieszka Zielińska zgodnie stwierdzili, że wszystko zależy 

od zapisów umowy dzierżawienia. 

 

Przewodniczący Komisji podziękował za dyskusję w tym temacie i zadał kolejne pytanie, 

czy wykonywane są badania okresowe poziomu wód gruntowych na terenie powiatu, 

zwłaszcza na terenach zagrożonych zalewaniem? 

 

Radny Mirosław Kado powiedział, że poziom wód podniósł się znacznie na przestrzeni 20-

30 lat. 

Pan Hubert Macioch wskazał, że poziom wód gruntowych bada się przy okazji niektórych 

inwestycji. 



Do dyskusji włączyli się radny Zenon Kuska, który zgodził się z radnym Kado, że poziom 

wzrósł, ale nie do takiego poziomu o którym powiedział radny Kado. 

Radny Zbigniew Garbaczewski dodał temat pomp w Legionowie, które odprowadzają 

wodę gruntową z terenu powiatu legionowskiego do Wisły. Następnie zaapelował do 

Przedstawicieli Wód Polskich, by monitorować sprawę wałów i przyspieszyć procedury 

związane z inwestycją. 

Przewodniczący Komisji przychylił się do wypowiedzi radnego Garbaczewskiego. 

Pan Jacek Drozdowski zapewnił, że ich obecność świadczy o chęci współpracy, a nie 

tworzenia barier.  

 

4. Omówienie podejmowanych przez Zarząd Powiatu działań mających na celu 

zapewnienie bezpieczeństwa na drogach powiatowych i ciągach dla pieszych, 

w rozpoczynającym się sezonie zimowym 2022/2023. 

 

Przewodniczący Piotr Choroś udzielił głosu Panu Mateuszowi Mrozowskiemu, Głównemu 

Specjaliście w Wydziale Zarządzania i Utrzymania Dróg w Starostwie Powiatowym 

w Legionowie. 

Pan Mrozowski udzielił następujących informacji: 

- 04.08.2022 r. podpisano umowy z wykonawcami dotyczące zimowego utrzymania dróg 

powiatowych i ciągów pieszo-rowerowych na terenie powiatu legionowskiego, 

- termin obowiązywania umów: 15.11.2022 r. – 15.04.2023 r. 

- długość sieci dróg powiatowych wynosi 115,72 km, 

- w celu usprawnienia działań sieć dróg powiatowych podzielono na 2 rejony, 

- wartość umowy na całodobowe wykonywanie prac z zakresu zimowego utrzymania dróg 

w rejonie 1 wynosi 514 039,34 zł brutto, w rejonie 2 - 494 097,08 zł brutto, 

- wartość umowy na całodobowe wykonywanie prac z zakresu zimowego utrzymania 

powierzchni utwardzonych wynosi 158 760,00 zł brutto, 

- średni wzrost ceny jednostkowej na danej akcji wynosi od 20 do 30%, 

- łączna wartość wszystkich umów oszacowana przez Zamawiającego na sezon zimowy 

2022/2023 wynosi 1 166.896,42 zł. 

Szczegółowe informacje zawarte zostały w załączniku Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Piotr Choroś zapytał, czy istnieje wymiana informacji między 

Powiatem a Gminami w zakresie prac na drogach powiatowych i gminnych? Innymi słowy, 

czy Powiat informuje Gminę a Gmina Powiat, jeśli zauważą nieprawidłowość na nieswojej 

drodze? Przewodniczący dodał, że od lata br. przy lesie w Jabłonnie w okolicy 

przedszkola, pasy i linie nie zostały odmalowane. 

Pan Mateusz Mrozowski odpowiedział, że współpraca w tym zakresie pomiędzy urzędami 

występuje. 

Radny Jacek Szczepański zwrócił się do Skarbnika Powiatu z pytaniem, czy pamięta jaką 

kwotę przeznaczono na zimowe utrzymanie dróg w poprzednim sezonie. 

Pani Katarzyna Rembelska udzieliła odpowiedzi, że z reguły Zamawiający przeznacza na 

zadanie około 1 mln. zł. 

Pan Mateusz Mrozowski doprecyzował, że w ubiegłym roku wartość wszystkich umów na 

powyższe zadanie wynosiła 1 051.000,00 zł, z czego wykorzystano 560 000 zł. Wszystko 

zależy od tego, jaka jest pogoda w sezonie zimowym. 

Na pytanie radnego Mirosława Kado, co będzie w przypadku jeśli akcji będzie więcej, Pan 

Mateusz Mrozowski odpowiedział, że w umowie zabezpieczono zwiększenie zakresu 

umowy do 10% jej wartości. Jeśli to nie wystarczy, Zamawiający może przeprowadzić 

postępowanie uzupełniające. 

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

 

Komisji przedłożono do zaopiniowania: 

- projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 255/XXXVI/2021 

Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu legionowskiego na rok 2022. 

 

Skarbnik Powiatu, Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w zakresie kompetencji 

Komisji jest jedna zmiana. Dotyczy ona zdjęcia planu wydatków w kwocie 48.993,36 zł 

przeznaczonych na realizację zadania majątkowego pn.: „Współfinansowanie kosztów 

przygotowania do realizacji inwestycji pn. „Rozbudowa prawego wału 

przeciwpowodziowego rzeki Wisły na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki” z uwagi 



na planowaną kontynuację realizacji zadania w 2023 r. Zadanie realizowane w ramach 

przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

 

Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził przeprowadzenie głosowania. 

Projekt uchwały w części dot. Komisji zaopiniowany został pozytywnie stosunkiem 

głosów: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Protokół Nr 9/2022 z posiedzenia komisji w dniu 21 września 2022 roku przyjęty został 

bez uwag, stosunkiem głosów: 7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych 

i wstrzymujących. 

 

7. Wolne wnioski. 

 

Radny Mirosław Kado powiedział, że był świadkiem zdarzenia polegającego na 

niedozwolonej jeździe dwóch motocyklistów trasą wodociągu północnego do Warszawy. 

Tablice rejestracyjne były zabrudzone. 

Pan Jacek Drozdowski, Dyrektor Zarządu Zlewni w Dębe powiedział, że razem 

z Wójtem Gminy Wieliszew i Policją walczą z tym zjawiskiem. Zarząd zgłasza każdy 

przypadek służbom.  

Radny Mirosław Kado przypomniał, że był kiedyś pomysł powołania Straży Gminnej. 

Radny Zbigniew Kuska powiedział, że nie pochwala jeżdżenia po wałach, ale zna 

środowiska osób, które występowały do władz samorządowych o przeznaczenie jakiegoś 

terenu z wykorzystaniem dla motocyklistów, quadów itp. Uzyskali negatywne odpowiedzi. 

Radny Mirosław Kado odniósł się do wypowiedzi radnego Zenona Kuski i powiedział, że 

w Wieliszewie część mieszkańców protestuje przeciw budowie skateparku argumentując, 

że inwestycja jest za droga i będzie hałas. 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Porządku Publicznego 

 

 Piotr Choroś 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: 
Karolina Chrobot 


